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ŘÍJEN 
 

 

3. října 
Výstavní síň Viléma Wünscheho v KDLJ ozdobily rozměrné 

barvami hýřící obrazy významného ostravského malíře, 

kreslíře a pedagoga Ivana Titora. Návštěvníkům nabídl 

pohled na čtyřiatřicet prací, v nichž dominuje olejomalba. 

Početně jsou také zastoupeny akryly a pastely. 

 

5. října 
Galerie Maryčka pozvala své návštěvníky na výstavu 

významného sběratele Jaroslava Navary. K vidění byly 

poštovní obálky a pohlednice s kosmickou tematikou, 

podpisy astronautů, odznaky, plakety a nášivky 

k pilotovaným letům do vesmíru. Široké zastoupení mají 

také obálky prvního dne vydání s poštovními razítky 

kosmických středisek národních agentur, ruského 

kosmodromu Bajkonur a amerického Kennedy Space Center 

na mysu Canaveral. Nechyběly ani portréty dobyvatelů 

vesmíru s originálními podpisy, litografie nosných raket, 

které vynesly člověka na oběžnou dráhu kolem země 

a hodně dalších zajímavostí. 

 

6. – 7. října 
Úspěšně byla zakončena sezona venkovních kulturních akcí 

ve městě. MKS připravilo na tyto dny před obchodní dům 

Elan pestrou směs programu pro diváky různého věku pod 

názvem Barevnost v tónech podzimu. Počasí přálo, byly 

krásné slunečné dny, takže program přilákal opravdu hodně 

lidí, kteří se dobře bavili. Pátek byl spíš pro děti, kdy byla 

připravena klaunská šou a vystoupení Stanislava Hložka. 

V sobotu se představila známá místní kapela Fat Skewers, 

po ní trochu zábavy pro děti, kterou vystřídala dechovka 

a mažoretky Kala. Po písních další místní kapely 4dohody se 

program dostal ke svému vrcholu a závěru. Tím byl koncert 

finalisty druhé řady soutěže Česko hledá SuperStar Petra 

Bendeho. Náctileté fanynky v prvních řadách šílely 

a zpěvákovi se atmosféra velmi líbila. 
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6. října 
 

 
Eduard Heczko gratuluje oceněné Haně Kuchařové. 
 

 

Vedení města ocenilo osobnosti a talenty, kteří se zasloužili 

o kulturní rozvoj Havířova.  

Keramickou sošku z dílny havířovské výtvarnice Miroslavy 

Hanky Němčíkové jako první převzala publicistka Hana 

Kuchařová. Její novinářská kariéra začala u šachetních novin 

na dole Barbora, potom se stala redaktorkou Hlasů 

Havířova. Hana Kuchařová psala pro různé noviny 

a časopisy, je autorkou scénářů a námětů publicistických 

snímků.  

 

 
Bronislava Böhmová přebírá ocenění z rukou Svatopluka Nováka. 
 

Knihovnice Bronislava Böhmová v knihovně pracuje přes 

čtyřicet let. Nejprve působila v okresní knihovně v Karviné, 

před dvaceti lety přišla do havířovské knihovny a zůstala jí 

věrná dodnes. Výrazně se zasloužila o to, že se havířovská 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

● Hana Kuchařová v době 

normalizace osmnáct let 

nesměla pracovat 
v médiích. Po revoluci se 

zasloužila o znovuzrození 

Hlasů Havířova, kde byla 
šéfredaktorkou až do dovr-

šení důchodového věku. 
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knihovna stala knihovnou regionální, to znamená, že byla 

pověřena výkonem odborných knihovnických funkcí pro 

knihovny v Bohumíně a Orlové.  

 

 
Emilie Slavíková oceněna primátorkou. 
 

Třetí cenu převzala Emilie Slavíková, zakladatelka 

a umělecká vedoucí folklórního souboru Vonička, který už 

je v Havířově, a nejen zde, pojmem a svým uměním již 

potěšil hezkou řádku milovníků folklóru. Všechno začalo 

v roce 1991, kdy paní Slavíková se svým manželem Jiřím 

přemýšleli, jak by měly trávit volný čas jejich děti. 

A protože folklorem žili už dlouhá léta, rozhodli se založit 

Voničku. Od té doby prošly Voničkou stovky dětí a soubor 

sklízel mnohá ocenění u nás i v cizině. 

 

 
Talentovaný houslista Leoš Drda. 
 

Uznání se dostalo také mladým adeptům umění. První cenu 

dostal vynikající houslista Leoš Drda. Tento nadějný 

muzikant už ve svých dvanácti letech dokázal vyhrát několik 

prestižních soutěží. Na housle začal hrát ve čtyřech letech, 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

● V loňském roce získal 

Leoš Drda druhé místo na 
mezinárodní soutěži v Ústí 

nad Orlicí, a také dokázal 

to, o čem si mnozí houslisté 
jen nechávají zdát - zahrál si 

s Janáčkovou filharmonií 

Ostrava. 
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kdy jej k hudbě dovedl tatínek. Na ZUŠ B. Martinů se 

Leošovi od počátku věnuje paní učitelka Marta Bystroňová, 

která již vychovala několik výjimečných houslistů.  

 

 
Ocenění pro soubor převzali z rukou Eduarda Heczka jeho umělečtí 
vedoucí Dagmar Owczarzy a Martin Pisula. 
 

Druhou sošku obdržel folklorní soubor Błędowianie, který 

funguje pod uměleckým vedením Martina Pisuly a Dagmar 

Owczarzy. Vznikl vlastně už v roce 1983 jako regionální 

soubor Bludovice a úspěšně působil více než deset let. Po 

několikaleté odmlce provázené generační výměnou soubor 

obnovil svou činnost v roce 2002 pod názvem Błędowianie 

a velmi progresivně si získává své místo na poli folkloru. 

Soubor, který má přes padesát členů, se zabývá folklorem 

tohoto regionu, udržuje tradice, písně a tance Těšínského 

Slezska. 

 
Soubor Błędowianie se představil v krátkém programu. 
 

Jako třetí byl oceněn taneční soubor Limit Dance 

Corporation pod uměleckým vedením Daniely Dostálové 

a Jaromíra Dzika. Taneční sdružení vzniklo před pěti lety 

a zabývá se moderními formami tance od diskoshow přes 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
Slavnostní večer byl moc 

pěkný a oba oceněné 

soubory se v programu 
představily. 
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R´n´B po scénický tanec a free style formace. Největším 

dosavadním úspěchem je zisk titulu vicemistrů republiky ve 

free style formacích, v juniorské kategorii titul mistrů 

Moravy a vicemistrů republiky s formací Reinkarnace. 

 

 
Limit Dance Corporation 
 

Za zmínku určitě stojí i 6. místo choreografie Brooklyn ve 

free style formacích a dobře si vede také nejmladší potěr 

Limitek. Tak výrazné úspěchy v tak krátké době nepřišly 

náhodou, ale stojí za nimi poctivá příprava. 

 

 

 
Daniela Dostálová 
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8. října 
Milovníky adrenalinových akcí určitě potěšil Útěk 

v řetězech, který se odehrál u stáje Václav v areálu za 

Pašůvkou v Havířově – Suché. Na dvě desítky dvojic, 

spoutané speciálními policejními pouty, musely absolvovat 

náročnou trasu s deseti úkoly. Neoddělitelně spoutaní 

soutěžící museli například podlézat kozu, přelézat různé 

překážky, jet na kole, napít se z lahve bez pomoci rukou 

nebo uhýbat střelám z paintballu. Podle soutěžících bylo asi 

nejtěžší podlézat velmi nízký pětimetrový betonový můstek 

v korytu s ledovou vodou a samozřejmě uběhnout tolik 

kilometrů, ale výborně se při všem bavili a spolu s nimi 

i diváci. Startující dobíhali do cíle nejen unavení a špinaví, 

ale také pořádně mokří. Pořadatelé z Viking agency 

a Horolezeckého oddílu Tatran Havířov připravili k akci 

doprovodný program. Podařilo se domluvit s řadou 

policejních složek na předvedení jejich zásahů v praxi. 

Diváci zhlédli například zásah Městské policie Havířov se 

psy, činnost Pořádkového oddílu Policie ČR, ukázky 

sebeobrany.  

 

10. října 
Slavnostní odborný seminář se konal v KDLJ u příležitosti 

20. výročí založení oddělení klinické hematologie v naší 

nemocnici. Klinická hematologie zaujímá v nemocnici jedno 

z předních míst a dlouhodobě buduje svou vysokou 

odbornou pozici i v rámci okresu a kraje. Klinická 

hematologie vznikla 1. prosince 1985 a od roku 1991 se 

vedle hematologické laboratoře soustřeďuje na 

hematoonkologickou léčbu pacientů na interním oddělení 

nemocnice, kde je sedm reprofilizovaných lůžek. 

 

11. října 
Obyvatelé domu na Marxově ulici v centru města byli asi na 

dvě hodiny evakuováni mimo své domovy kvůli 

podezřelému předmětu na chodbě domu v prvním poschodí. 

Jednalo se o kovový válec o výšce asi 20cm a šířce asi 

10cm, ze kterého vedly dva měděné drátky k vypínači 

osvětlení schodiště. Policie v této situaci nic nepodcenila 

a přivolala specialisty z pyrotechnické základny v Olomouci. 

Do jejich příjezdu místo jistili hasiči a policisté se strážníky. 

Pyrotechnici pomocí cvičeného psa a rentgenových paprsků 

zjistili, že nestražené zařízení je neškodné. Jednalo se 

o hornickou dýchací masku v kovovém pouzdře a měděné 

drátky byly zastrčeny pouze pod plastový kryt vypínače. 

Kdo ví, komu a jak tato „legrácka“ pomohla... 

 

 

● Akce měla i preventivní 

zaměření. Na místě byly 

podávány informace cyklis-

tům o správné výbavě 
a chování na cestách, či 

diskrétní protidrogové pora-

denství Centra drogové 
pomoci. Celé odpoledne 

pak velmi neotřelou, 

zajímavou a veselou akci 

doprovázela svými tóny 
country kapela Drops 

z Karviné. 
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13. října 
Pamětní deska významnému loutkáři Karoľu Kurjanovi byla 

dopoledne odhalena u vchodu do loutkového sálu KDPB. 

Karoľ Kurjan, který se narodil 19. srpna 1932 v Bratislavě, 

zasvětil celý svůj život loutkovému divadlu v Havířově 

a zasloužil se o loutkářskou tradici v našem městě. Byl 

zakladatelem a uměleckým vedoucím Divadla loutek, kde 

působil od roku 1961 až do roku 1979. Samotné divadlo 

vzniklo v roce 1957 na Švermově ulici pod názvem 

Kašpárkova říše. Poté působilo na Sadové ulici v dnešní 

budově ZUŠ B. Martinů a po dostavění KDPB se divadlo 

přestěhovalo a přejmenovalo na Divadlo loutek. Divadlo 

loutek se vždy zúčastňovalo okresních i celorepublikových 

loutkářských přehlídek jako Stříbrný hornický kahan či 

Loutkářská Chrudim. Kurjan zemřel 29. listopadu 1979 při 

výkonu havířské práce. 
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Pamětní desku na počest havířovského loutkáře Karosa 

Kurjana odhalil náměstek primátorky Svatopluk Novák. 
 

13. října 
Město potřetí ocenilo osobnosti v sociální oblasti. Na 

slavnostním programu v KDLJ, dvouhodinovém pásmu 

plném muziky, zpěvu, pohybu a tance doprovázeného 

videoprojekcí, se představily děti z mateřské školy pro 

zrakově postižené na Mozartově ulici, děti ze Základní školy 

na Mánesově ulici, klienti Ústavu sociální péče pro mládež, 

kapela Sourozenci, Stanislav Hložek a Taneční klub Jarky 

Calábkové. Bohatý program moderovali Kateřina Steinerová 

a Jiří Jekl. 

Součástí předání ocenění byly i krátké videošoty 

o oceněných osobnostech a krátkometrážní dokumentární 

film Jiřího Veličky mapující rozvoj sociálních služeb ve 

městě za poslední období. 

Za dlouholetou práci v sociální oblasti a významný přínos 

městu byla oceněna dlouholetá ředitelka Ústavu sociální 

péče pro mládež Alena Petrášová a onkologický klub INNA 

Havířov. 
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Alena Petrášová se slavnosti nezúčastnila a cenu pro ni převzala její 
sestra Milena Filipková. 

 

Alena Petrášová zasvětila svůj život práci 

s handicapovanými dětmi a mládeží. V roce 1979 začala učit 

na zvláštní škole a od roku 1983 pracuje v Ústavu sociální 

péče pro mládež. O dva roky později se stala ředitelkou 

tohoto zařízení a v této funkci se snažila následující dvě 

desítky let o zvyšování úrovně poskytované péče. Spolu 

s kvalitou se podařilo také podstatně zvýšit kapacitu 

zařízení, a tak z osmnácti klientů, kteří navštěvovali ústav 

v roce 94, se dnešní naplnění blíží stovce. Podstatné změny 

pro Ústav sociální péče přinesl rok 2002, kdy se podařilo 

získat objekt na Nerudově ulici pro Chráněné bydlení 

a objekt bývalé mateřské školky na Tajovského ul. celý 

připadl chráněným dílnám. Těch je tady několik – šicí, 

tkalcovská, košíkářská, keramická a rukodělná. Alena 

Petrášová je velice skromná bytost a odmítá zásluhy 

jednotlivce na přeměně Ústavu sociální péče na špičkové 

zařízení, a to v evropském měřítku. Úspěch je podle ní 

podmíněn snahou a prací celého kolektivu.  

 

 
Za klub INNA cenu převzala jeho předsedkyně Anna Stráníková. 
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Klub INNA – tedy iniciativa, nápady, názory, aktivita – 

funguje ve městě desátým rokem. Jedná se o nejstarší 

onkologickou organizaci v bývalém okrese Karviná. 

S nápadem založit tento klub přišla současná předsedkyně 

Anna Stráníková. V současné době má klub přibližně 

padesát členek, které se scházejí v sídle na Příčné ulici. 

Funguje zde také centrum pomoci pro onkologické pacienty 

a jejich rodinné příslušníky. Klub INNA je součástí Ligy 

proti rakovině, zúčastňují se akcí na podporu boje proti 

rakovině, podporu prevence nádorových onemocnění 

a zvýšení povědomí populace o tomto onemocnění. Spolu 

s Aliancí žen s rakovinou prsu připravují například 

každoroční akce projektu Dokážeš to taky nebo Plaveme 

prsa, Jedeme na kole či letošní Jedeme na raftu. 

V neposlední řadě pak organizují rekondiční pobyty na 

zlepšení fyzické a psychické kondice členek klubu. 

 

● Město bude mít nové fontány. V současné době se 

zpracovává urbanistická studie, která řeší zavedení nových 

vodních prvků ve městě. Nové fontány by měly být během 

příštích let k vidění v lokalitě Podlesí, Nad Terasou a na 

náměstí T. G. Masaryka. V rámci rekonstrukce náměstí 

u Severky bude rovněž realizována stavba nového vodního 

prvku stejně jako při rekonstrukci chodníku na Hlavní třídě 

u magistrátu města. Další vodní prvek by měl být v kině 

Radost a také bude zrestaurována fontána, která se nachází 

za budovou kina. Fontána u Jitřenky by měla být opravena.  

 

16. října 

 

 
Ing Stanislav Smugala, obchodní ředitel TCHAS, spolu s primátorkou 
města slavnostně otevírají nový objekt Sociálních služeb Havířov. 
 
Slavnostně byl otevřen objekt Denních a pobytových služeb 

pro seniory na ulici Mánesově. O rekonstrukci a rozšíření 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

● Všechny tyto změny jsou 

určitě vítané a pomohou 

občanům překonat horké 

letní dny. V letošním roce 
bylo velmi horké a suché 

léto a rozpálené prašné 

město bez možnosti 

ochlazení u jakéhokoliv 
vodního prvku občany 

hodně trápilo. Navíc 

fontány budou novým 
zajímavým urbanistickým 

prvkem města. 
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objektu bylo rozhodnuto na základě demografické studie 

a prognózy věkového vývoje obyvatelstva a nárůstu počtu 

žádostí obyvatel o umístění v domovech důchodců, 

penzionech a v domech s pečovatelskou službou. 

Rekonstrukce objektu ve správě Sociálních služeb města 

Havířova stála přibližně 51,7 milionů korun, přičemž město 

se podílelo zhruba 30 procenty, zbytek financoval stát. Nově 

je v budově domovinka s 30 místy, která je přizpůsobena pro 

denní pobyt s různou programovou náplní a možností 

stravování. Senioři tam mohou docházet skutečně podobně 

jako děti do školky.  

 

 
Ředitel sociálních služeb Havířov Milan Černý spolu s náměstkem 
primátorky Svatoplukem Novákem prohlížejí speciální polohovací 
lůžko. 
 

 
Odpočinková místnost. 
 

Dalších 22 míst má pobytové centrum a realitní péče. 

Rodiny, které se nepřetržitě starají o své nemocné příbuzné 

upoutané na lůžko, mají možnost si od této náročné práce 

odpočinout, odjet např. na dovolenou, a svého příbuzného na 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

● Domovinka je ojedinělé 

zařízení, jakýmsi mezi-
článkem mezi nemocnicí, 

léčebnou dlouhodobě 

nemocných a domácí péčí. 
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tu dobu umístit do nového zařízení, kde je k dispozici 

odborný personál i externě sloužící lékaři. V budově je také 

správa střediska sociálních, zdravotnických a obslužných 

zařízení, zajišťující stravování, prádelenský komplex, 

ergoterapie nebo tělocvičnu. První klienti se budou do 

nového objektu stěhovat na přelomu listopadu a prosince. 

 

 
Tělocvična 
 

 
Krátký program slavnostního otevření objektu. 
 

16. října 
Slavnostní imatrikulací zahájilo oficiálně činnost detašované 

pracoviště polské Vysoké školy Humanitně – ekonomické 

Lodž. 44 uchazečů si vybralo pro studium obor Management 

a marketing a o Anglickou filologii projevilo zájem 

16 adeptů bakalářského titulu. Na imatrikulaci, která se 

uskutečnila v prostorách Vyšší odborné školy na Tajovského 

ulici, přijeli osobně nejen nejvyšší činovníci polské 

soukromé vysoké školy, ale také polský generální konzul 

Andrzej Kaczorowski. Studenti usednou poprvé do lavic 

o víkendu 21. a 22. října. Při dálkovém studiu budou 

docházet co dva týdny. 
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16. října 
V kostele sv. Anny uskutečnil koncert Talichova kvarteta, 

které se již mnoho let řadí mezi přední světová smyčcová 

kvarteta a reprezentuje české hudební umění po celé Evropě, 

USA a Japonsku. Kvarteto bylo založeno v roce 1964 Janem 

Talichem (seniorem) během studií na Pražské konzervatoři 

a svůj název dalo po vynikajícím šéfdirigentovi České 

filharmonie Václavu Talichovi. Od samého počátku se 

soubor zapojil do kulturního dění nejen u nás, ale 

i v zahraničí. Ve velmi krátké době si Talichovo kvarteto 

získalo významné postavení mezi předními světovými 

smyčcovými kvartety. V ČR vystupuje jen zřídka.  

Talichovo kvarteto se havířovskému publiku představilo 

v rámci 3. ročníku Svatováclavského hudebního festivalu. 

Tento festival je zaměřen především na duchovní hudbu 

a probíhá v září a říjnu, letos ve čtyřiadvaceti městech 

Moravskoslezského kraje. Festival vždy začíná na svátek 

sv. Václava 28. září a končí 28. října. Všechny koncerty se 

konají v kostelech a to jak katolických , tak i evangelických. 

MKS Havířov organizuje koncerty v rámci tohoto festivalu 

od prvního ročníku v r. 2004. 

 

18. října 
Před polednem byla  v Centrálním parku slavnostně 

odhalena socha polského autora Zbigniewa Dudka nazvaná 

Neraň mé srdce. Autor je vedoucí pracovny sochařství 

Akademie výtvarných umění v polské Lodži a sochu 

vytvořil ze dvou kamenů – černého dioritu z Křišťanova na 

Šumavě a světlé střegomské žuly z Polska. Jde tedy o česko 

– polské dílo, které vzniklo v areálu Hornického muzea pod 

Landekem v Ostravě během 3. ročníku bienále sympozia 

Landek 06. Pořadatel sympozia Sdružení pro činnost 

mezinárodních kamenných sympozií daroval tuto sochu 

v hodnotě 300 tisíc korun městu Havířov. 
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Zbigniew Dudek se narodil v malém městečku Tomaszów 

Mazowiecki, vystudoval výtvarné lyceum a následně Státní 

vysokou školu výtvarných umění, dnešní Akademii 

výtvarných umění v Lodži, kde již tři roky zastává funkci 

šéfa pracovny sochařství. 

 

20. – 21. října 
Komunální volby se v našem městě konají tradičně 

v 79 volebních okrscích a teoreticky by k urnám mohlo přijít 

67 818 voličů. Letos se o posty městských zastupitelů 

ucházelo 13 stran a uskupení a po šesti letech se 

v havířovském regionu volili také zástupci do Senátu. O tuto 

pozici mělo zájem celkem 10 kandidátů, avšak žádný z nich 

nezískal nadpoloviční většinu hlasů, proto budou ve druhém 

kole, bojovat dva nejúspěšnější – Ing. Petr Vícha (ČSSD) 

a MUDr. Ema Večeřová (ODS). Vícha v prvním kole 

obdržel 11 539 hlasů a Večeřová 6 710 hlasů. 

Ve druhém kole senátních voleb, 27. – 28. října, byla velmi 

malá účast voličů. Zúčastnilo se jich jen 17,04% 

oprávněných voličů, čili jen 11 556 obyvatel. Senátorem se 

stal Petr Vícha (byl opět zvolen i starostou Bohumína). 

Havířovská lékařka Ema Večeřová dokázala svého 

protivníka porazit pouze v šesti okrscích a v jednom jejich 

boj skončil nerozhodně. V souhrnu pak Vícha zvítězil 

poměrně jednoznačně, když v některých okrscích měl 

převahu až 80 procent.  

 

V komunálních volbách nejvyšší počet hlasů získala ODS – 

211 563, což je 25,81% a získala 14 mandátů. Druhá byla 

KSČM s 209 155 platnými hlasy, což je 25,51% a získala 

13 mandátů. Třetí ČSSD s 192 971 hlasy a 23,54% získala 

12 mandátů. Na čtvrté pozici skončilo Hnutí pro Havířov 

s 66 593 hlasy, 8,12% a 4 mandáty. Oproti roku 2002, kdy 

KDU-ČSL získala tři mandáty, tentokrát s 4,15% skončila 

bez postu zastupitele a Strana zdravého rozumu, která měla 

dva posty letos nekandidovala. Volebního boje se vzdali 

kandidáti Nezávislých demokratů Vladimíra Železného. 

Volební účast byla oproti minulým volbám vyšší. Bylo 

vydáno 21 689 obálek, volební účast tedy byla 31,98%. 

(V roce 2002 byla 27,7%.) 

 

Přestože nejvíce hlasů od voličů posbírala ODS a vyhrála 

volby v Havířově vůbec poprvé, ve městě opět vyhrála 

levice. Druhá KSČM a třetí ČSSD totiž dohromady získaly 

nadpoloviční většinu. 

 

● Jako každý rok i letos městská knihovna připravila Týden 

knihoven, oblíbenou akci plnou soutěží pro dětské čtenáře 

a třetí Diknibás. V oddělení na ulici J. Wericha připravily 

knihovnice zábavné odpoledne Branky, body, křížovky, ve 

 

 

 

 

 

 

● Při činu byl chycen 

kandidát do senátu Peter 

Halák, který sám lepil své 
volební plakáty na místa, 

kde to není dovoleno. 

Kandidát za Stranu 
zelených neváhal znečistit 

město, když polepil skříňky 

elektroinstalace. 

 
  

● Zakázaným výlepem se 

prezentovali také Nezávislí. 

Jejich podobizny zdobí 
mnoho kontejnerů na 

komunální odpad. 

 

 
 

 

 

● Absolutně nejvyšší 

volební účast měli ve 

volebním okrsku v Dolních 

Datyních. Jako v jediném 
volebním obvodu tam přišla 

k urně více než polovina 

voličů, přesně 50,56%. 
V tomto okrsku bylo pořadí 

stran ODS, KSČM, ČSSD, 

HPH. Naopak nejmenší 

zájem o budoucnost města 
mají lidé na Šumbarku. Do 

volební místnosti v Klubu 

důchodců na Wolkerově 
ulici přišlo jen 13,72% 

evidovaných voličů. 

 
 

 

 

 

● V pestré nabídce 

programu Týdne knihoven 
však chyběla ta nej-

oblíbenější akce – 
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kterém si děti vyzkoušely nejen své znalosti, ale i fyzickou 

kondici. V oddělení knihovny na ul. J. Seiferta byla na 

programu přednáška 14th Nippon Jamboree aneb Jak se žije 

v Japonsku, kterou připravil Junák Havířov. Návštěvníci 

shlédli krátké filmy Země vycházejícího slunce, zvyky 

a tradice a byli pozváni na čaj s obřadem. Na přehlídce 

autorského čtení literátů a přehlídce amatérských divadel, 

pestré tříhodinové zábavné show, oblíbené akci Diknibás, se 

představili čtením básní, povídek, fejetonů, vtipů a krátkých 

vyprávění Adriana Dosedělová, Marta Gelnarová, Pavel 

Turoň, Blanka Falcníková, Iva Savková, Petra Jonešová 

a Jindra Zlámalová. Velký divácký úspěch sklidily také 

amatérské malé scény. Vystoupení ochotnického divadla 

D.A.D. z Dolní Datyně, stejně jako pantomimy Masky 

v podání Blanky Falcníkové a Josefa Ondry, byla 

doprovázena výbuchy neutichajícího smíchu publika. Skvělá 

byla studentská dvojice Nikola Ančicová a Rostislav 

Cholasta z HáDesu s ukázkou krátké epizody ze hry Faust 

a Markéta od Jiřího Suchého. 

 

21. -22. října  
Festival alternativního životního stylu Harmonie v duši se 

o víkendu konal v prostorách KDPB. Již čtvrtý ročník 

esoterického festivalu uspořádalo občanské sdružení Angelis 

ve spolupráci s Městským kulturním střediskem Havířov. 

O festival přednášek, meditací, pracovních dílen, cvičení, 

tance a duchovní hudby pro dospělé i pro děti, byl mezi 

Havířovany velký zájem. Program byl spojený 

s poradenstvím v oblasti duchovního i fyzického zdraví, 

prodejem zdravých produktů, bylinek, drahých kamenů 

a odborné literatury. 

 

23. října 
Před třetí hodinou ranní vypukl velký požár v prodejně 

potravin Karin v areálu Severka na České ulici. Plameny 

samotné napáchaly menší škodu než kouř, který poškodil 

zařízení obchodu a zboží. Příčinou vzniku požáru byla 

zřejmě technická závada na elektroinstalaci a škoda se 

odhaduje na milion korun.  

 

● Na konci měsíce jsou jednání o politickém složení vedení 

radnice uzavřena. Po týdenních jednáních stran a hnutí, které 

se dostaly do zastupitelstva, je jisté, že havířovská radnice je 

opět nakloněna doleva. ODS, která získala v komunálních 

volbách nejvíce mandátů, bude nakonec pouze v opozici. 

Pro zástupce a voliče ODS je to velké zklamání. Po volbách 

se snažila tato strana navázat spolupráci s ČSSD, ale ta dala 

nakonec přednost spojení s KSČM a Hnutí pro Havířov. 

Překážkou byl mimo jiné pohled na privatizaci městských 

společností a také personální obsazení.  

Knihomol, která vždy zcela 

zaplnila sál Společenského 

domu. Knihomol bylo 

zábavné odpoledne s disko-
tékou a účastí zpěváků ze 

soutěže Česko hledá 

superstar, kteří nedošli do 
finále. Akce byla u dětí 

oblíbená, ale nesplnila 

hlavní účel akcí pořádaných 
knihovnou v rámci Týdne 

knihoven, tj. zejména pro-

pagace knihovnické činnosti 

a podpora čtenářství. Proto 
se knihovna rozhodla od 

této akce ustoupit a místo ní 

v rámci své činnosti a svých 
prostor v pobočkách se více 

věnovat přímo čtenářům 

a akcím přímo v knihovně, 
a tak do ní přilákat větší 

množství návštěvníků, ze 

kterých se časem mohou 

stát čtenáři knihovny. 
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31. října 
Netradičně poslední den v měsíci se konala ve Výstavní síni 

Viléma Wünscheho vernisáž nové výstavy. Tentokrát jsou 

vystavena díla žáků a učitelů výtvarného oboru 

ZUŠ Bohuslava Martinů k 50. výročí založení školy. 

 

 
 

Přes čtyři sta obrazů, keramik, papírových objektů, 

dřevěných reliéfů a fotografií prezentuje téměř tři sta 

současných školáků a pedagogů umělecké školy. 

 

 
 

Návštěvníkům byl nabídnut pohled na neopakovatelnou 

fantazii mladých tvůrců, ve které se zrcadlí jejich 

myšlenkový svět vyjádřený v podobě jejich výtvarných 

prací. 
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Havířovský fotograf Aleš Milerský. 
 

 

SPORT 
 

● Tradiční krasobruslařská soutěž Havířovská růže, která se 

konala po třiatřicáté, se opět vydařila. Mladí adepti tohoto 

zimního sportu předváděli velmi nadějné a snaživé výkony. 

Do víceúčelové haly se díky pořádajícímu KK Havířov sjelo 

téměř osmdesát závodníků nejen z celé ČR, ale také ze 

Slovenska. Z domácích závodnic si vedla nejlépe Hana 

Třasáková, která obsadila ve své kategorii nováčci a mladší 

žačky druhé místo. Jen o stupínek níž skončila Nikol 

Zaharowská. 

 

● Havířovským ragbistům se vůbec nedaří. Doposud vyhráli 

jen nad jedním z nováčků, pražskými Petrovicemi. Druhý 

nováček Slavia uštědřil v minulém kole Havířovu nečekaný 

výprask v poměru 46:23. Předtím prohrál Havířov 

s Vyškovem i v Brně s Dragonem, na který se mu 

v posledních sezonách docela dařilo. S umístěním týmu na 

6. místě je trenér Kloda krajně nespokojen. Každému týmu 

se čas od času nedaří, například před zápasem se Slavií 

hráče postihly nějaké zranění a nemoci, ale horší je 

v poslední době laxní přístup k tréninku. Místo pořádné 

přípravy se řeší, proč někteří hráči nejsou na tréninku. 

Přitom naši ragbisté mají výborné renomé, jen začít bojovat. 

 

14. října 
Husarský kousek se podařil historicky nejúspěšnějšímu 

plavci Havířova Ondřeji Brodovi, který dokázal 

v pětadvaceti metrovém bazénu Nového Jičína v rámci 

16. ročníku Ceny moravské brány zvítězit již potřetí v řadě. 

Ve finále 50 m kraul svedl nervydrásající souboj se 

slovenským reprezentantem Lubošem Kriškem, momentálně 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

● ● ● 
Vzpěrač Baníku Havířov 

Patrik Krywult vybojoval 
v Bohumíně na mistrovství 

České republiky juniorů do 

20 let titul. Jeho oddílový 

kolega Patrik Gančařík 
získal stříbro. 

 

 
 

 

 

● ● ● 
Mladší žáci Startu Havířov 
dosáhli mimořádného 

úspěchu. Velmi vydařenou 

basketbalovou sezonu 
završili postupem do 

celostátní ligy České 

republiky. 
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nejlepším plavcem Slovenska, který byl finalistou 

mistrovství Evropy a 12. mužem mistrovství světa. Finále 

bylo nesmírně vyrovnané, za vítězným Brodou (23,16s) 

zaostal Kriško o pouhých 7 setin sekundy (23,23). Broda 

v Novém Jičíně ještě získal stříbro na 50m znak, zlato 

v závodě 100 m kraul a další stříbro za polohovku na 100 m. 

 

21. října 
Začal tradiční havířovský Bowling cup. Hned první den 

čtvrtého ročníku byly k vidění velmi dobré výkony. Vítězný 

celek ve složení Radek Korabečný, Miroslav Novák, Milan 

Rozmarýn, Václav Mazur, Michal Foťko překonal 

o sedmnáct bodů metu 900. Společně s nimi si zajistilo 

postup dalších pět celků. Zbytek čekají boje v soutěži 

útěchy, ze kterých se však nejlepší mohou vrátit zpět do 

hlavní soutěže. Mezi jednotlivci byla úplně nejlepší Danuše 

Klusáčková, která naházela skvělých 330 bodů. Druhý 

nejlepší výkon 311 bodů předvedl Tomáš Kudela, Třetí 

Radek Korabečný (308). 

 

28. října 
Druhým kolem pokračoval havířovský Bowling cup. Postup 

si zajistilo dalších šest týmů, zbytek čeká soutěž útěchy. 

Výkonnostní laťku hodně zvedl vítězný tým ve složení 

Miroslav Kunrád, Radek Chovanec, Miroslav Bělunek, 

Oldřich Křístek, který silně atakoval hranici tisíce bodů. 

K vysněné metě týmu nakonec chybělo šest kuželek, ale 

soupeři už musí počítat s těžkými boji. Nejlepší mezi 

jednotlivci byl Radek Chovanec, který nasbíral 356 bodů. 

Druhý Miroslav Kunrád naházel 349 a třetí Jiří Klusáček 

348 bodů. 

 

● Obrovského úspěchu dosáhl na ostravském mistrovství 

světa v kulturistice havířovský závodník Jan Garay. 

V obrovské konkurenci dokázal borec Fitcentra Karo Slavia 

Havířov v závodech kategorie bodyfitness do 170 cm 

vybojovat senzační stříbrnou medaili. Tento 

devětadvacetiletý velící důstojník havířovského hasičského 

sboru přitom považoval za úspěch už samotný postup do 

finále. Zisk cenného kovu na šampionátu je pro něj 

absolutním vrcholem kariéry. Skvělé umístění také 

vybojoval Michal Peterek, který v kategorii nad 178 cm 

skončil třináctý. 

 

● Panterům se sezona nedaří. Na tuto nelichotivou situaci 

v polovině října vedení klubu výrazně zareagovalo 

a rozhodlo se vyměnit útočníka Pavla Zdráhala za 

mladoboleslavského Jana Fadrného. 

Ovšem po neuspokojivých výkonech nabídl hlavní kouč 

Panterů Jiří Režnar rezignaci na svou funkci. Vedení klubu ji 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

● Pořadatelé připravili na 

prosinec vložený vánoční 

turnaj rodinných družstev. 
Do něj se budou moci 

zapojit týmy složené z dětí, 

rodičů i prarodičů. 
 

 

 

 
 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

● Šestadvacetiletý útočník 

Jan Fadrný byl v roce 1998 
draftován klubem NHL 

Pittsburgh Penguins a do 

zámoří se pak také podíval. 
Čtyři roky však působil 
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nakonec přijalo a vedením týmu pověřilo dosavadního 

asistenta Petra Foltu. Do funkce asistenta jmenovalo vedení 

klubu bývalého havířovského hráče, nyní trenéra dorostenců, 

Tomáše Potěšila. Kromě změny na trenérském postu se mění 

i kádr. S Janem Fadrným nastoupili Jan Horáček ze Vsetína 

a Lubomír Štach ze Zlína. Ke konci října, po první čtvrtině 

sezony, jsou Panteři se 14 body až na desátém místě tabulky, 

což je pro havířovské fanoušky i vedení zklamání. Panteři 

proto pokračují v obměně kádru. Další novou posilou je 

třicetiletý útočník Patrik Fink. Naproti tomu řady Panterů 

opustil útočník Jaroslav Mareš. Klub s ním ukončil 

spolupráci k 31. říjnu. 

Panteři z jedenácti říjnových zápasů dokázali vyhrát pouze 

čtyři, a to s Jihlavou, Sarezou Ostrava, Berounem 

a Prostějovem. 

 

 

pouze v nižších soutěžích. 

Po návratu z amerického 

kontinentu sbíral zkušenosti 

v české extralize, působil ve 
Slavii Praha, Českých 

Budějovicích a Znojmě. 

 

●  Patrik Fink, odchovanec 

Jihlavy, kde také začínal 

v extralize dospělých, se 

nejvíce prosadil ve Znojmě. 

Extraligu zkusil také 
v Kladně a naposledy půso-

bil ve slovenské Skalici. Do 

havířovského klubu přišel 
na hostování do 31. března 

2007. 
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